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#Politika
Když v reakci na invazi migrantů prohlásila německá kancléřka
Angela Merkelová „My to dokážeme!“, důvěřiví Němci se jí opomněli
zeptat, za jakou cenu. Dnes, když už se Němci kvůli radikálním
islamistům přestávají cítit bezpečně ve vlastní zemi, nebere jim
bývalá kancléřka telefon. Pracuje prý na svých pamětech. Kapitolu
„Nedokázali jsme to“ si v ní ale přečteme stěží.

Murphyho zákon konstatuje: „Může-li se něco pokazit, pokazí se to.“
Politika v tom není výjimkou. Zcela marně se gentlemansky
poskytuje novým vládám sto dní hájení. Je předem jasné, že kam
vkročí politik, sto let tráva neporoste. Sebevědomé „my to
dokážeme“ bylo ve skutečnosti kletbou, která Němcům znemožnila
bránit se, pokud to ještě šlo bez občanské války. Na kancléřku zcela
seděl zákon z politické murphologie: „Zachováš-li si chladnou hlavu,
když ji všichni kolem už ztratili, pak jsi určitě nepochopil, o co běží.“

S přihlédnutím k Murphyho pravidlu není radno riskovat, neboť risk
v politice přináší zisk pouze hrstce spekulantů. Občanům nikdy.
Rizikem byla prokazatelně sázka na ekonomickou globalizaci. Ta
zavinila propustnost hranic a rozvolnění azylových zákonů. Rizikem
bylo nadřazení lidských práv právům občanským. Rizikem byl
experiment s multikulturním mixováním domorodců s živelně
příchozími cizinci jiné víry, odlišných návyků a mravů. Ve všech
těchto případech se to, co mohlo, také zákonitě pokazilo.

Kletba Angely Merkelové se projevuje růstem kriminality, stagnací, či
poklesem životní úrovně, ale také tlakem na takzvanou politickou
korektnost. Tou se myslí omezování svobody slova, cenzura názorů,
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které jsou k imigraci a imigrantům kritické. Až poslední dobou se smí
nahlas poznamenat, že existují no go zóny, že jsou vlaky, ve kterých
je pro průvodčí riskantní kontrolovat jízdenky, že v německých
školách jsou muslimskou drobotinou šikanovány německé děti, a na
německých ulicích jsou v noci v nebezpečí osamělé německé ženy.
A koupaliště že nezbývá než obehnat před agresivními migranty
třímetrovým plotem s ostnatým drátem.

U politiků jsme vždy na pochybách, zda škodí z neschopnosti, anebo
schválně. Co na první pohled vypadá jako nezvládnutá migrace,
může být promyšlená intrika. Loutkovodičům kancléřky Angely se
dost možná zachtělo podusit domorodce, co už si blahobytně žili nad
poměry. Oligarchové jsou na dobře zajištěné občany alergičtí. Přijde
jim, že si moc vyskakují, a jsou rozežraní. Vysát ze společnosti
zbytečně přebývající peníze je osvědčený recept, jak dostat lid pod
kontrolu. Zaplavit Německo migranty nebylo od Angely nutně
humánní. Možná to bylo cynicky chytré.

Při pohledu do Německa se logicky nabízí otázka, jakým zázrakem
se stalo, že jsme byli kletby Angely Merkelové ušetřeni. Jakkoli to
může působit neuvěřitelně, vděčíme za to jedinému nenápadnému
muži, který v letech 1992 až 2017 řediteloval odboru azylové
a migrační politiky ministerstva vnitra. Jmenoval se Tomáš Haišman.
V devadesátých letech vytvářel zásady českého přístupu
k běžencům, a pak v čele odboru s tisícovkou zaměstnanců dvacet
let rozhodoval o osudech žadatelů o azyl v tuzemsku.

Tomáš Haišman hned zkraje věděl, že současnou uprchlickou vlnu
z islámského světa tvoří výhradně ekonomičtí migranti, a veřejně
kritizoval záměr Evropské unie přerozdělovat migranty mezi členské
země. I když to tak nikdy neřekl, řídil se tradiční zásadou „v naší
zemi nemáme cizince rádi“. Haišmanově přísné azylové proceduře
vyhověli pouze lidé, kteří z nějakého důvodu měli k naší zemi dobrý
vztah. Lidé, kteří nás mají rádi.
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Tomáš Haišman zemřel v březnu 2018, po těžké nemoci, v 66
letech. Dnes se musí ohledně Rakušanova migračního paktu
obracet v hrobě. Právě vzhledem k tomu, čeho jsme dnes v Evropě
svědky, je úkolem pro příští vládu udělit Tomáši Haišmanovi in
memoriam vysoké státní vyznamenání. A postavit mu sochu.
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